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Protokół Nr XXX/2017 
 XXX sesji Rady Powiatu w Giżycku 

               z dnia 27 kwietnia 2017 r. 
BR.0002.4.2017 
XXX Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00 Przewodnicząca Rady 
Powiatu Monika Ł ępicka-Gij. Oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Powitała radnych oraz wszystkich obecnych na sali gości.   
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu  poinformowała, że w statutowym terminie nie wpłynęły 
uwagi do protokołu XXIX sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 30 marca  2017 r.    
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała przyjęcie w/w protokołu pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 1 osoba. 
Protokół XXVIII sesji Rady Powiatu w Gi życku z dnia 30 marca 2017 r.  został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do porządku obrad. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała porządek XXX  sesji: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XXIX sesji z dnia 30 marca 2017 r.    
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie  z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2016. 
7. Ocena Komisji Bezpieczeństwa i Porządku realizacji w 2016 roku zadań 

„Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego 
i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2015-2017”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg powiatowych w Powiecie Giżyckim na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.  

9. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  w 2017 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Giżyckiego na lata 2017 – 2029. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2017.  
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie sesji.       

 
 Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 

Starosta W. Strażewicz powiedział: 
1) Kolejna próba sprzedaży 3 działek przy ul. Wodociągowej zakończyła się 

niepowodzeniem, ponieważ nie pojawił się żaden oferent zainteresowany ich  
kupieniem. 

2) Przyjęliśmy sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu za rok 2016, które zostało 
przekazane Wysokiej Radzie do dalszego procedowania nad tymi dokumentami. 

3) Ogłosiliśmy konkursy na stanowiska dyrektorów Młodzieżowego Ośrodka 
Socjoterapii, Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego oraz Zespołu Szkół 
Zawodowych. Posiedzenie komisji konkursowych zaplanowano na dzień 8 maja. 
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4) Rozpoczęte zostały przygotowania do kolejnych Regat Rząd – Samorząd, które 
w tym roku odbędą się 27 maja. 

5) Uczestniczyłem na Lotnisku w Wilamowie w uroczystości uczczenia siódmej 
rocznicy Katastrofy Smoleńskiej, w trakcie której zostały złożone kwiaty pod 
obeliskiem upamiętniającym to tragiczne wydarzenie. 

6) Zakończyła się trwająca 1,5  miesiąca kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
która nie wykazała żadnych istotnych nieprawidłowości i uchybień. Przekazuję 
gratulacje p. Skarbnik i podległym jej pracownikom Wydziału Finansowego, których  
praca była kontrolowana przede wszystkim. 

7) W kwietniu nastąpiły zmiany w Komendzie Powiatowej Policji w Giżycku  –  na 
stanowisku Komendanta Powiatowego Policji podinsp. Adama Rudnickiego zastąpił 
mł. insp. Przemysław Rawa. 

8) W Giżycku 21 kwietnia b.r. odbyło się  ogólnopolskie szkolenie dla pracowników 
powiatowych zorganizowane przez Związek Powiatów Polskich pod nazwą „ Kodeks 
postępowania administracyjnego po zmianach” w związku  z tym, iż w  połowie 
bieżącego roku wejdzie w życie ważna nowelizacja Kodeksu postępowania 
administracyjnego.  

Informacje oświatowe: 
1. 25 kwietnia odbył się Dzień Otwarty szkól ponadgimnazjalnych, w którym 

uczestniczyli uczniowie ostatnich klas gimnazjów. 
2. Uczniowie I LO od lat plasują się w ścisłej krajowej czołówce konkursu JA Titan 

Zarządzanie Firmą, a od 4 lat zdobywają miejsca medalowe. W tym roku 
w Ogólnopolskich Finałach rozegranych w Ministerstwie Finansów wzięły udział 
dwie drużyny z I LO. Jedna uzyskała tytuł finalisty, druga – wicemistrza kraju. JA 
Titan jest grą symulacyjna, której celem jest wypracowanie jak najlepszego wyniku 
finansowego wirtualnej spółki. 

3. 30 marca w ełckiej filii Wyższej Szkoły Finansów i Zarządzania odbyła się XIII 
edycja konkursu wiedzy ekonomicznej „Młody Menadżer”. Uczennica III klasy 
Zespołu Szkół Elektronicznych i Informatycznych Paulina Bankiewicz zajęła I 
miejsce wśród 96 uczniów biorących udział w konkursie. 

4. Od 6 lat nasze Starostwo jest organizatorem Powiatowego Konkursu Wiedzy 
Konsumenckiej dla uczniów ponadgimnazjalnych. W tym roku w konkursie wzięło 
udział 13 uczniów. Zwycięzcami zostali: I miejsce – Paulina Bankiewicz, II - 
Dominika Aftyka, III – Marlena Baran. Konkurs przygotowała i przeprowadziła p. 
Rzecznik Konsumentów Katarzyna Tota-Leszczyńska. 

5. 7 kwietnia odbyła się Gala Sportów Lodowych zorganizowana przez Międzyszkolną 
Bazę Sportów Wodnych, w trakcie której kluby i stowarzyszenia podsumowały swoją 
działalność w sezonie zimowym. 

6. Projekt „Wysoka jakość kształcenia zawodowego w Powiecie Giżyckim we 
współpracy z przedsiębiorcami” napisany przez Powiatowy Zespół Obsługi Szkół 
i Placówek Oświatowych został zaakceptowany przez Urząd marszałkowski do 
realizacji. Czas trwania projektu: od maja 2017 do czerwca 2018. Wartość projektu: 
2 mln zł, w tym wkład własny w 2017 r. – 261 tys. zł, w 2018 r. – 79,5 tys. zł. 
Projekt zawiera utworzenie nowych pracowni kształcenia zawodowego w Zespole 
Szkół Elektronicznych i Informatycznych oraz Centrum Kształcenia Praktycznego. 

 
Co do szpitala – w pierwszej instancji wygraliśmy proces, pozew Grupy Nowy Szpital  został 
przez sąd olsztyński odrzucony. Jednak rzecznik GNS powiedziała, iż będą się odwoływać. 
 
H. Sarul  powiedziała, że skoro przygotowywany jest program restrukturyzacji szpitala do 
końca maja, to – zapytała - czy Zarząd Powiatu i  Rada Nadzorcza są informowani o tym co 
jest w jego treści, chodzi o to, aby syndyk sam nie podejmował decyzji. Radna wnioskuje, 
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aby Zarząd zainteresował się i pilnie uważał, może są w tym programie rzeczy 
nieakceptowalne dla właściciela i mieszkańców.  
Starosta W. Strażewicz odpowiedział, że działalność Rady Nadzorczej na czas 
restrukturyzacji jest zawieszona. Wielokrotnie spotykaliśmy się z P. Agnieszką Białą, która 
dla nas program restrukturyzacyjny przygotowuje, najbliższe spotkanie będzie w dniu 8 maja, 
będziemy rozmawiać o szczegółach dotyczących samej restrukturyzacji i wierzytelnościach 
powiatu, P. Biała  chce powołać zespól wspierający z przedstawicielem Starostwa w osobie 
Krzysztofa Paternogi.  
J. Łożyński zwrócił Staroście uwagę, aby  używać sformułowań: „Sąd wydał korzystne dla 
nas orzeczenie”, a nie „wygraliśmy proces z GNS”. 
Polecił uwadze sytuację, gdy będą zapadały decyzje odnoście  udziału % -wego wierzycieli, 
zwłaszcza naszego oponenta sądowego. Stwierdził, że musimy, jako strona, zajmować się 
sprawami aktywnie. 
H. Sarul dodała, iż GNS może wykupić od kontrahentów nasze wierzytelności. 
Starosta W. Strażewicz odpowiedział, że użył kolokwialnego sformułowania – wygraliśmy 
w I instancji. Dodał, iż przedmiotem postępowania sanacyjnego są zobowiązania spółki, 
wierzytelności, a nie udziały w spółce. Nie widzi obaw, żeby GNS wykupiła wierzytelności. 
Będziemy nadzorować proces restrukturyzacyjny.  
H. Sarul powiedziała, że dopóki nie odbędzie się zgromadzenie wierzycieli nie będzie Pan 
Starosta wiedział, czy GNS ma jakieś pieniądze u nas, czy nie. 
Starosta W. Strażewicz powiedział, iż interesu szpitala będzie pilnowała P. Agnieszka 
Biała, Zarządca w postępowaniu sanacyjnym  Spółki z o.o. „Szpital  Giżycki”.   
 
Pytań i uwag do Zarządu nie zgłoszono.  
  
O godz. 15.20 Przewodnicząca Rady Powiatu powitała przybyłego na sesję P. Jakuba 
Wilka – Zastępcę Dyrektora Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego Urzędu 
Marszałkowskiego w Olsztynie, który przedstawi w punkcie 7. sesji argumentację 
uzasadniającą podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg powiatowych w Powiecie Giżyckim na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.  
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu obrad: 
 
Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
J. Łożyński poruszył następujące sprawy: 

1) wspomniał, że już wielokrotnie pytał o sprawę generatora prądotwórczego dla 
szpitala, od 2 lat stara się tę sprawę zrealizować – zapytał, czy teraz są już konkretne 
rezultaty w postępie tych prac; 

2) zapytał o postępy  w tworzeniu dokumentacji i uzyskiwaniu zezwoleń na przebudowę 
ulic Kolejowej i Traugutta oraz kiedy będzie ogłoszony przetarg na ich wykonanie, 
czy zagrożony jest termin – koniec czerwca na ich wykonanie; 

3) powiedział, iż Komisja Rewizyjna, której jest członkiem, wizytowała Zarząd Dróg 
Powiatowych, w związku z czym miałby wnioski do całego Zarządu – warto na takie 
posiedzenie czasami się pofatygować i czegoś się dowiedzieć. Zajmowaliśmy się 
ewidencją dróg powiatowych. Jestem pozytywnie zaskoczony realizacją tego zadania 
przez ZDP. Czy Pan Starosta wie, kto tym się tym personalnie zajmuje – Emilia, 
młoda osoba profesjonalnie przygotowana, kierownik utrzymania dróg, zadawaliśmy 
jej trudne pytania, na które dostawaliśmy błyskawicznie wyczerpujące odpowiedzi. 
Chciałbym polecić członkom Zarządu takie komisje wyjazdowe, gdyż są zobowiązani 
do aktywnego pełnienia swojego mandatu, co poprawiłoby jakość zarządzania, co jak 
wiadomo jest problemem Pana Starosty oraz całego Zarządu.  
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Starosta W. Strażewicz odpowiedział, iż agregat prądotwórczy będzie uruchomiony w maju. 
Ulica Kolejowa – do końca kwietnia ma być gotowa dokumentacja, będzie ogłoszony 
przetarg, termin wykonania przebudowy nie jest zagrożony. ul. Traugutta  – robimy 
dokumentację na przebudowę ul. Traugutta wraz z miejscami do parkowania i trasa 
rowerową, remont planujemy latem; 
Co do Zarządu Dróg Powiatowych – to, że tam pracownicy pracują dobrze, to my wiemy, nie 
chcemy im przeszkadzać w pracy często ich odwiedzając. Mamy 21 jednostek powiatowych, 
w których pracuje ok. 1000 ludzi, trudno mi powiedzieć kto czym się w nich zajmuje, tak 
naprawdę nie wiem praktycznie kto tą ewidencję prowadzi i wcale nie mam zamiaru badać 
tego kto czym zajmuje się w każdej jednostce powiatowej. Jednostki mają wykonywać swoje 
zadania i to jest przedmiotem kontroli Zarządu – wydajemy uchwały, zalecenia, i później 
sprawdzamy czy to zostało wykonane. Kto personalnie co wykonał nie mam zamiaru 
przepytywania dyrektorów, żeby mnie o tym informowali.  
J. Łożyński odpowiedział, że Starosta go nie zrozumiał, chodziło mu o przykład osoby  
profesjonalnie przygotowanej, która potrafi pozbierać surowe dane z terenu i przetworzyć je 
na wartościową informację, którą możemy wykorzystywać. Właśnie taką wiedzę członkowie 
Zarządu powinni posiąść. To cenna wartość polegająca na podejmowaniu słusznych decyzji 
na podstawie rzeczywistych faktów, bo nasze ostatnie doświadczenia ze stycznia i marca 
pokazują, że decyzje zapadały bez konkretnego argumentu i być może takiej wiedzy 
i doświadczenia Zarządowi brakuje i dobrze byłoby, gdyby członkowie Zarządu w takich 
wyjazdowych posiedzeniach uczestniczyli, bo jak się okazuje, że te jednostki pracują całkiem 
sprawnie i trudno jednoznacznie przypisywać czyja to zasługa. 
H. Sarul dodała, że trzeba uczyć się od lepszych. 
Starosta zgadzam się, jednostki pracują dobrze pod dobrym zarządem. 
S. Bojarski zwrócił uwagę na zły stan drogi Sterławki – Ryn (wojewódzka), poprosił, aby 
zainterweniować w Zarządzie Dróg Wojewódzkich, aby w miarę szybko zasypać istniejące 
tam dziury; podobnie na drodze Głębowo – Mleczkowo są dwa duże zagłębienia, jadąc 60 km 
na godz. koła odrywają się od powierzchni i na zakręcie można wypaść z drogi i trafić na 
drzewo. 
L. Należyty powiedziała, iż w związku z rozpoczęciem połączenia Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego ze Szkołą Policealną otrzymaliśmy od P. M. Czapińskiej 
informacje analityczne, ale brakuje informacji finansowych – jakie będą koszty 
funkcjonowania nowej placówki i ile zaoszczędzimy na połączeniu. Radna zwróciła się 
z wnioskiem do Zarządu Powiatu o sporządzenie takiej analizy. 
Przewodnicząca Rady Powiatu M. Łępicka-Gij odczytała wnioski Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu  z posiedzenia w dniu 29 marca 2017 r., zatwierdzone na posiedzeniu w dniu 
26 kwietnia 2017 r.  
Temat: Wizyta w Internacie Zespołu Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu 
w Giżycku – zapoznanie się z warunkami pobytu uczniów, konsultacja z wychowawcami 
i kierownictwem Internatu. 
Radni po wizycie w internacie Zespołu Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu 
nie mają zastrzeżeń do funkcjonowania internatu w organizacji pobytu uczniów, warunki 
socjalno-bytowe uczniów oceniają jako bardzo dobre. Szczególnie wysoko ocenili stan 
kuchni i stołówki oraz wyremontowanych sanitariatów. 
W podpisie: Przewodniczący Komisji Jacek Łożyński. 
Innych wolnych wniosków i zapytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 6. Sprawozdanie  z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów za rok 2016. 
Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o uwagi i pytania 
do przedstawionego Sprawozdania. 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
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M. Mieńko pochwalił pracę Pani Rzecznik, spodobała mu się zwłaszcza działalność 
edukacyjna – cykliczne artykuły prasowe z wiedzą merytoryczną, która trafia do całego 
powiatu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu oznajmiła, iż  Rada Powiatu zapoznała się ze 
Sprawozdaniem nie zgłaszając uwag. 
 
O godz. 16.40 na salę obrad przybyli:  Burmistrz Miasta Wojciech Iwaszkiewicz oraz  
Prezes Aeroklubu Krainy Jezior – Stanisław Tołwiński. 
Przewodnicząca Rady Powiatu przywitała gości i udzieliła głosu S. Tołwińskiemu, który 
powiedział:  
Mieliśmy już 18 edycji pokazów lotniczych pn. Mazury AirShow, teraz przygotowujemy 19 
imprezę. Robiliśmy je skromnie, ale z dużym oddaniem, aby była najlepsza, największa 
i jedyna taka w Europie. Było to wspaniałe integrowanie się ludzi i samorządów.  
Następnie goście przekazali na ręce Starosty W. Strażewicza Dyplomy Uznania – 
Podziękowania dla Starostwa Powiatowego w Giżycku za pomoc przy organizacji i realizacji 
największych cywilnych pokazów lotniczych Mazury AirShow 2016. Dzięki wsparciu 
Starostwa osiągnięto zamierzone cele organizacyjne oraz efekt promujący lotnictwo oraz 
Krainę Wielkich Jezior Mazurskich. W podpisie Dyplomów widnieją podpisy: Prezes 
Aeroklubu Krainy Jezior Mazurskich – Stanisław Tołwiński, Burmistrz Miasta Giżycko – 
Wojciech Karol Iwaszkiewicz, Wójt Gminy Giżycko – Marek Jasudowicz, Marszałek 
Województwa Warmiński-Mazurskiego – Gustaw Marek Brzezin. 
Zebrani na sali oklaskami zamknęli ceremonię. Goście opuścili posiedzenie. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przystąpiła do realizacji dalszego ciągu porządku obrad. 
 
Ad. 7. Ocena Komisji Bezpieczeństwa i Porządku realizacji w 2016 roku zadań 
„Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Porządku Publicznego 
i Bezpieczeństwa Obywateli na lata 2015-2017”. 
Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o uwagi i pytania 
do przedstawionego materiału. 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu oznajmiła, iż  Rada Powiatu zapoznała się ze 
Sprawozdaniem nie zgłaszając uwag. 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg powiatowych w Powiecie Giżyckim na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.  
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
Zmiana dotychczasowych stawek opłat za zajęcie pasa drogowego przez prowadzenie robót 
oraz umieszczanie obiektów i urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanych 
z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego, wynika wprost z treści 
obowiązujących aktów prawnych regulujących wspieranie rozwoju usług szerokopasmowego 
dostępu do Internetu  i likwidację barier administracyjnych w tym zakresie. Wprowadzone 
zmiany dotyczą każdej infrastruktury telekomunikacyjnej. 
Przewodnicząca Rady Powiatu udzieliła głosu P. Jakubowi Wilk – Zastępcy Dyrektora 
Departamentu Społeczeństwa Informacyjnego Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie, który 
przedstawił argumentację uzasadniającą podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia wysokości 
stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych w Powiecie Giżyckim na cele 
niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.  
J. Wilk  podziękował na zaproszenie na sesję i aktywną współpracę powiatu na polu rozwoju 
sieci szerokopasmowej.  Dzięki aktywności władz Starostwa oraz przychylności samorządów 
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gminnych wszystkie gminy z powiatu giżyckiego podjęły takie uchwały. Stworzył się więc 
system sieci szerokopasmowej, który stwarza możliwości dotarcia Internetu pod strzechy.   
Trwa konkurs na rozwój sieci ostatniej mili czyli od tej sieci, którą samorząd województwa 
już wybudował, sieci szkieletowej, sieci hurtowej -  pod strzechy. Powiedział, że znalazł się 
operator telekomunikacyjny, który na obszar m. in. powiatu giżyckiego złożył wniosek 
o dofinansowanie i powstanie sieć końcowa dla abonentów, mieszkańców powiatu. To jest 
efekt działań, które znoszą bariery. Na innych terenach niestety nie znaleźli się operatorzy. 
I u nas tak byłoby, gdyby nie takie, jak te działania, które otworzyły ścieżkę i zniosą blokadę 
przesyłu z hurtowni do klienta. To pozwoli także dobudować fragmenty magistrali tam, gdzie 
sieć hurtowa jeszcze nie dociera. Namawiamy powiaty do współpracy z samorządem 
województwa, kształtujemy cennik hurtowy, aby stworzyć możliwości przyciągnięcia 
operatorów na realizację sieci ostatniej mili. Są to działania dla mieszkańców, 
a konsekwentnie podejmowane  - są skuteczne. 
Przewodnicząca Rady Powiatu  zwróciła się do radnych o uwagi i pytania 
do przedstawionego uzasadnienia. 
S. Gąsior powiedział, że jest to kosztowny projekt i zapytał kiedy prace się zakończą. 
J. Wilk  odpowiedział, że budowa sieci hurtowej zakończyła się w 2015 r., więc już od roku 
funkcjonuje. Ministerstwo Cyfryzacji naciska prace, w połowie czerwca podpisujemy umowę 
o dofinansowanie i zaraz nastąpi start z budową sieci ostatniej mili.  
M. Mieńko zapytał czy my, biedny powiat,  mamy pozbywać się części wpływów do budżetu 
z tytułu zajęcia pasa drogowego, gdy z drugiej strony walczymy o pieniądze na każdą szkolną 
toaletę. Radny stwierdził, iż uważa, że jesteśmy za biedni, aby robić takie zniżki. 
Starosta powiedział, że gdyby nie było tej wpłaty 196 tys. zł, to nie osiągnęlibyśmy celu, 
którym jest dostarczenie sygnału Internetu w tereny wiejskie. Opłaty, jakie poniósł Urząd 
Marszałkowski od 2 lat to już chyba 12 mln zł,  to  niebagatelne w budżecie województwa. 
Współpracujemy, korzystamy z różniej pomocy z województwa, w ramach solidarności jest 
idea główna, aby mogli nasi mieszkańcy skorzystać. 
J. Wilk dodał, że skorzysta na tym wiele osób. 
M. Ł ępicka –Gij powiedziała, że z ciężkim sercem odpuszcza 196 tys. zł, ale chciałaby się 
podzielić doświadczeniami, jakie ma z gminy Orzysz. Tam 5 lat temu Telekomunikacja 
wybudowała taką główną magistralę, ale  przez 5 lat nie znalazł się nikt, kto chciałby 
wybudować tę ostatnią milę. Dzisiaj jest to już rozkradzione, wywiezione i tej infrastruktury  
nie ma. Dużym wysiłkiem i kosztem Województwa i pomocą z Unii Europejskiej  został ten 
projekt zrealizowany. Nie jest to łatwe przedsięwzięcie, gdyż dotyczy całego województwa,  
są to  duże środki oraz zaangażowanie. Jeśli dzisiaj zaniechamy pracy, żeby dobudować tą 
ostatnią  milę, to stracimy szansę na skok cywilizacyjny. Podejmujemy tę decyzję w takim 
kontekście, żeby Internet trafił pod strzechy. To jest szansa dla ludzi, którzy nie mają dzisiaj 
dostępu do szerokopasmowego Internetu, ale to jest również wartość dla gospodarki, dla  
naszych podmiotów gospodarczych,  które mając takie połączenie mogą dostarczać usługi nie 
tylko na nasz rynek, ale dużo szerzej, mogą się reklamować. Mieszkam w miejscowości, w 
której z dostępem do Internetu był ogromny problem, bo nie było nigdy możliwości 
technicznych, dopiero nowoczesne podejście i zaangażowanie administracji pozwoliło na 
wybudowanie masztu i w Wydminach rozsiewano radiowy Internet. To było 10 lat temu i to 
było novum, wydawało się, że trzeba mieć niebotyczne kwoty, żeby mieć Internet. 196 tys. zł 
to nie jest mało, ale gdy znajdą się przedsiębiorcy, wybudują sieć, a my zaczniemy z niej 
korzystać i zaczniemy się rozwijać, to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby wrócić do tematu i 
ustalić na nowo stawki opłaty, dostosować ją do realiów rynku. Dzisiaj zachodzi potrzeba, 
żeby ją obniżyć, gdyż chcemy, żeby ten przedsiębiorca, który wybuduje ostatnia milę 
uzasadnienie ekonomiczne,  żeby mu się opłacało. Jeśli ta firma zacznie zarabiać będzie ją z 
opłat stać zapłacić wyższą opłatę dla nas, wówczas będziemy ją podnosić. Dzisiaj trzeba 
wykorzystać tę szansę, którą mamy, nie możemy jej zmarnować.   
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J. Łożyński zapytał, czy kalkulowaliście koniec ostatniej mili, na jakim poziomie 
finansowym i jakościowym końcowy abonent wykorzysta  tę usługę. 
J. Wilk  odpowiedział, że tak, to jest podstawowe pytanie – nie ma przełożenia, aby organ 
administracji państwowej mógł uregulować ceny dla abonenta końcowego, cenę ureguluje 
rynek. Teraz płacimy 50 - 70 zł, w tej samej cenie dostaniemy nieporównywalnie lepszą 
jakość i szybkość. 
J. Łożyński zapytał czy przewidują światłowód  czy tradycyjne kabel. 
J. Wilk  – to rozstrzygnięte będzie w warunkach konkursu, preferowane są rozwiązania oparte 
na światłowodach. Prawdopodobnie będzie to firma Nokia, która preferuje technologie 
w światłowodach. W naszym subregionie ełckim powstanie 30 tysięcy przyłączy. 
M. Sieroński powiedział, że my jesteśmy nie krok, ale 10 kroków z tyłu. W dalszych 
miejscowościach ta obecna sieć się nie sprawdza. Musimy rozwijać sieć szerokopasmową, 
warto byłoby, aby rząd też się w to włączył. 
M. Mieńko powiedział, że on jest „za”, ale nadal pyta, dlaczego biedny ma tracić. 
H. Sarul powiedziała, że  informatyzacja powinna być finansowana z pieniędzy rządowych, 
a nie zwalać koszty na samorządy, które już wszystko biorą na swój grzbiet. Nasunęła jej się 
taka refleksja – im  więcej dostępu do Internetu, mediów, wiedzy, to czas obecnego rządu 
będzie krótszy, więc będzie „za” uchwałą. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisje Spraw Społecznych oraz Komisja Edukacji, Kultury i Sportu  zapoznały się, ale nie 
opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 14, „przeciw” – 1 osoba, „wstrzymujący się” – 1 osoba. 
Uchwała Nr XXX.191.2017 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego dróg powiatowych w Powiecie Giżyckim na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg została podjęta – stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  w 2017 r. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
Zmiana uchwały Nr XXIX.179.2017  Rady Powiatu w Giżycku z dnia 30 marca 2017r 
w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2017 r., związana jest z lawinową ilością wpływających wniosków na 
dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych, a w szczególności notorycznymi pretensjami 
i roszczeniami osób uprawnionych do tej formy rehabilitacji. W roku ubiegłym rozpatrzono 
pozytywnie 22 wnioski o dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych na 161 złożonych. W 
związku z tym dokonaliśmy analizy potrzeb. Biorąc pod uwagę realizację zadania 
Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze przyznane osobom niepełnosprawnych w I kwartale br. oraz szacunkowe 
zapotrzebowanie na kolejne kwartały dokonujemy przesunięcia w ten sposób, że zwiększamy 
środki na dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych, zmniejszając środki na dofinansowanie 
zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. 
Końcowy podział środków obrazuje poniższa tabela: 
 
 

L.p 
                  Nazwa zadania  Plan  2017 zmiany Po zmianach  
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1 2 3   

1. Finansowanie  wydatków  na instrumenty i 
usługi rynku pracy na rzecz osób 
niepełnosprawnych poszukujących pracy i 
nie pozostających w zatrudnieniu   (art. 
11)- stypendia z tytułu stażu oraz szkoleń, 
zwrot kosztów dojazdów na staże i 
szkolenia, badania lekarskie: staże, 
szkolenia, dotacje 

76.000,00  0 76.000,00 

 

2. Finansowanie kosztów szkolenia i 
przekwalifikowania zawodowego osób 
niepełnosprawnych (art.40)- zlecenie usługi 
szkoleniowej 

6.000,00 0 6.000,00 

3. Przyznawanie osobom niepełnosprawnym 
środków na podjęcie działalności 
gospodarczej, rolniczej albo wniesienie 
wkładu do spółdzielni socjalnej (art.12a) 

38.000,00 0 38.000,00 

Razem środki finansowe na zadania z zakresu 
rehabilitacji zawodowej 

120.000,00 0 120.000,00 

4. Dofinansowanie kosztów działania warsztatów 
terapii zajęciowej  

799.800,00 

 

0 799.800,00 

5. Dofinansowanie uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów w 
turnusach rehabilitacyjnych  

72.934,00 

 

 

+27.200,00 100.134,00 

6. Dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych,  
w komunikowaniu się i technicznych, w 
związku  
z indywidualnymi potrzebami osób 
niepełnosprawnych 

110.000,00 0 110.000,00 

7. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji 
i turystyki osób  niepełnosprawnych  

6.000,00 0 6.000,00 

8. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i 
środki pomocnicze przyznane osobom 
niepełnosprawnych 

450.000,00 

 

-27.200,00 422.800,00 

Razem środki finansowe na zadanie z zakresu 
rehabilitacji społecznej 

1.438.734,00  X 1.438.734,00 
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OGÓŁEM 

  1.558.734,00  X 1.558.734,00 

 
Radni zostali zapoznani z pozytywna opinią Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych w Giżycku – załącznik nr 6 do protokołu 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
L. Należyty powiedziała, że przesunięcia środków dokonywane w ten sposób, że zwiększamy 
środki na dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych, zmniejszając środki na dofinansowanie 
zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze budzą 
jej wątpliwości co do korzyści społecznych takich działań. 
Innych uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje Spraw Społecznych oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały.  
Komisja Edukacji, Kultury i Sportu  zapoznała się, ale nie opiniowała projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się – 1 osoba. 
Uchwała Nr XXX.192.2017  zmieniająca uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  w 2017 r. została 
podjęta – stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2017 – 2029. 
Starosta zwrócił się z prośbą o rozpatrywanie projektu uchwały łącznie z projektem uchwały  
w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2017 wraz z autopoprawkami. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały wraz z autopoprawkami: 
Zmiany uchwały w sprawie WPF spowodowane są aktualizacją załącznika dotyczącego 
przedsięwzięć w zakresie przyjęcia do realizacji nowego zadania pn. „Wysoka jakość 
kształcenia zawodowego w Powiecie Giżyckim we współpracy z przedsiębiorcami” oraz 
rezygnacją z projektu pn. „Języki obce środkiem i celem w uczeniu się”. Dokonuje się także 
zmiany planu projektu pn. „Cyfrowe Mazury, Poprawa jakości i dostępności cyfrowych usług 
administracji publicznej” w zakresie roku 2018 (zwiększenie o 28.439 zł). 
Ponadto aktualizuje się załącznik pn. „Wieloletnia Prognoza Finansowa” uwzględniając 
zmiany uchwały budżetowej Powiatu Giżyckiego na rok 2017. 
 Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisje Spraw Społecznych oraz Komisja Edukacji, Kultury i Sportu  zapoznały się, ale nie 
opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się – 1 osoba. 
Uchwała Nr XXX. 193.2017 w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Giżyckiego na lata 2017 – 2029 została podjęta – stanowi załącznik 
nr  8 do protokołu. 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2017.  
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały wraz z autopoprawkami: 
Dochody: 
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Rozdz.60014 § 0620 i rozdz.75618 § 0490 – dotyczy ujęcia dochodów z opłat za zajęcie pasa 
w prawidłowej podziałce klasyfikacji budżetowej. 
Rozdz.60095 – dotyczy projektu pn. „Mazurska pętla rowerowa” i ujęcia w budżecie 
wszystkich planowanych na to zadanie dochodów pochodzących z gmin: Miłki i Giżycko 
oraz Gminy Miejskiej Giżycko. 
 Dochody i wydatki: 
Rozdz.60014 § 2710 i 6300 – dotyczy pomocy finansowej udzielonej Powiatowi na remonty 
i przebudowy dróg powiatowych w kwotach: 

1. 15.000 zł z Gminy Miłki na poprawę bezpieczeństwa na skrzyżowaniu dr.pow. nr 
1831N z dr. gminną nr 133002N w m. Kleszczewo, 

2. 20.000 zł – z Gminy Ryn na poprawę bezpieczeństwa na dr.pow. nr 1616N gr. pow. – 
Słabowo – Ryn, 

3. 100.000 zł – z Gminy Ryn na wzmocnienie nawierzchni na dr.pow. Nr 1726N Ryn-
Stara Rudówka, 

4. 20.000 zł - z Gminy Miłki na utwardzenie dr.pow. nr 1708N gr.pow.-Danowo. 

Rozdz.75212 – dotyczy przeprowadzenia treningu akcji kurierskiej oraz ćwiczeń terenowych 
w ramach realizacji pozamilitarnych przygotowań obronnych. Środki na ten cel pochodzić 
mają z budżetu Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. 
Rozdz.75411 – zwiększa się o kwotę 15.000 zł. Środki pochodzą z Funduszu Wsparcia 
Państwowej Straży Pożarnej i przeznaczone są na zakup 8 komputerów dla Komendy 
Powiatowej PSP w Giżycku. 
Rozdz.80120 – dotyczy rezygnacji przez II LO z projektu pn. „Języki obce środkiem i celem 
w uczeniu się”. 
Rozdz.80130 – dotyczy przyjęcia do realizacji projektu pn. „Wysoka jakość kształcenia 
zawodowego w Powiecie Giżyckim we współpracy z przedsiębiorcami”. Projekt 
przewidziany jest do realizacji w latach 2017-2018, planowane dofinansowanie ze środków 
unijnych ma wynieść 1.280.188 zł a wkład własny 269.067 zł. Przedmiotem projektu jest 
m.in. utworzenie pracowni kształcenia zawodowego w budynku szkoły ZSEiI i w Centrum 
Kształcenia Praktycznego. 
Wydatki: 
Rozdz.02001 – dotyczy zabezpieczenia środków finansowych w kwocie 7.000 zł na 
przeklasyfikowanie gruntów zalesionych. 
Rozdz.75020 – dotyczy zabezpieczenia środków finansowych w kwocie 7.683 zł  na udział 
Powiatu w utworzeniu Centrum Kompetencji przy Stowarzyszeniu WJM2020, w celu 
zapewnienia prawidłowej realizacji projektu pn. „Cyfrowe Mazury” i trwałego 
funkcjonowania systemu obiegu dokumentów. 
Rozdz. 75045 - dokonuje się przesunięć pomiędzy paragrafami w celu zabezpieczenia 
środków na Fundusz Pracy od wynagrodzeń członków komisji powołanej do 
przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej. 
Rozdz.75405 – dotyczy wsparcia działań Komendy Policji w Giżycku poprzez   
przeznaczenie kwoty 2.214 zł na zakup samoobsługowego alkomatu oraz 10.000 zł na 
dofinansowane zakupu samochodu. Środki na te zakupy przekazane zostaną na Fundusz 
Wsparcia Policji. 
Rozdz.75818 – zmniejszenie rezerwy ogólnej w kwocie 297.751 zł związane jest 
z zabezpieczeniem środków na ww. zadania oraz na wkład własny Powiatu do realizacji 
projektu „Wysoka jakość kształcenia zawodowego w Powiecie Giżyckim we współpracy 
z przedsiębiorcami”.   
 Dokonuje się przesunięć środków pomiędzy planami dotacji na szkoły niepubliczne 
prowadzone przez PSOzUU w związku z niedoszacowaniem planu (§ 2540): 
Rozdz.80102 – zmniejsza się o 60.000 zł, 
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Rozdz.80111 – zwiększa się o 15.000 zł, 
Rozdz.80134 – zwiększa się o 45.000 zł. 
Rozdz.80130 i rozdz.80150 – dotyczy zabezpieczenia środków finansowych na opłacenie 
składek zdrowotnych za ucznia ZSKŚiA. 
Rozdz.80146 i rozdz.85407 – dotyczy zabezpieczenia środków na dokształcanie zawodowe 
nauczycieli w MBSW. 
Rozdz.85407 i rozdz.85417 – dotyczy zabezpieczenia środków w MBSW na opłacenie 
składek na PFRON wraz z odsetkami oraz kosztami egzekucyjnymi.      
 Ponadto: 

1. dokonuje się przesunięć środków własnych Powiatu między zadaniami 
inwestycyjnymi realizowanymi przez ZDP w Giżycku:  

a. przebudowa skrzyżowania al.1Maja z ul.Wodociągową i ul. Hetmańską – 
zmniejszenie o 205.000 zł, 

b. przebudowa drogi 1734N: gr.pow.-Jeziorowskie-Kruklanki -(Sołdany) 
dr.kraj.63 – zmniejszenie o 9.000 zł 

c. budowa punktu kontroli technicznej pojazdów przy dr. 1734 k/ m.Kruklanki – 
zmniejszenie o 250.000 zł (rezygnacja z zadania) 

d. przebudowa skrzyżowania dr. Pow. 1829N z drogą gminną w m. Paprotki – 
zwiększenie o 59.000 zł, 

e. przebudowa skrzyżowania i chodników dr. Pow. Nr 1736N z dr.gminną w m. 
Sulimy – zwiększenie o 255.000 zł, 

f. wzmocnienie nawierzchni na dr.pow. Nr 1726N Ryn-Stara Rudówka – 
zwiększenie o 110.000 zł, 

g. utwardzenie dr.pow. Nr 1708N gr.pow.-Danowo – zwiększenie o 40.000 zł. 
2. zwiększa się plan wydzielonego rachunku dochodów własnych w rozdz. 80140 

w kwocie 11.000 zł o środki pozyskane przez Centrum Kształcenia Zawodowego i 
Ustawicznego. 

3. dokonuje się zmiany planu projektu pn. „Cyfrowe Mazury, Poprawa jakości 
i dostępności cyfrowych usług administracji publicznej” w zakresie roku 2018 
(zwiększenie o 28.439 zł). 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisje Spraw Społecznych oraz Komisja Edukacji, Kultury i Sportu  zapoznały się, ale nie 
opiniowały projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały pod  głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się – 1 osoba. 
Uchwała Nr XXX.194.2017 w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na rok 2017 
została podjęta – stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad. 12. Sprawy różne. 
Przewodnicząca Rady Powiatu M. Ł ępicka-Gij  poinformowała: 

1) Na ręce Przewodniczącej Rady Powiatu wpłynął odpis postanowienia Prokuratury 
Okręgowej w Olsztynie o odmowie wszczęcia śledztwa wraz z pouczeniem 
o uprawnieniach i obowiązkach pokrzywdzonego w postępowaniu karnym -  pismo 
znajduje się do wglądu w Biurze Rady Powiatu; 

2) Do wiadomości Rady wpłynęło pismo Sołtysa Kożuch Wielkich – Michaliny 
Paschalskiej w sprawie wniosku o poprawę infrastruktury dróg powiatowych 
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w obrębie wsi Kożuchy Wielkie -  pismo znajduje się do wglądu w Biurze Rady 
Powiatu; 

Przewodnicząca Rady przypomniała  radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 
za rok 2016. 
 
Innych spraw nie zgłoszono. 
 
Ad. 13. Zamknięcie sesji.       
Wobec wyczerpania  porządku obrad tematyki sesji o godz. 16.20 Przewodnicząca Rady 
Powiatu zamknęła obrady.   
 
 
Protokołowała Przewodnicząca Rady Powiatu 
 
Barbara Mikołajczyk               Monika Łępicka-Gij  
  


